
Referat ekstraordinært DH møde 6. september .august 2018 
Møde: DH Dato: 6.09.2018 Sted: Frisenborgparken lokale 1.15 KL: 18.30-21.30 
Deltagere:, Eddie, Janie, Bjarne, Birgit, Trine, Steffen, Hanne D. 
Afbud: Bernth, Inger K, Lene B, Hanne J, Birthe Steensgaard 
 

Nr Tidsramme i 
minutter 

Emne med evt underpunkter 
 
Evt bilag skal stå under punktet 

Beslutning / 
Debat  

Ansvarlig 
(Navn(e)) 

Deadli
ne 
(dato) 

Status: 
Nyt/ 
Igangværend
e/ 
Færdig / udsat 

1 1 Godkendelse af dagsorden 
Godkendelse af tidligere referat fra 12/6 2018 
Referat godkendt 
 
Godkendelse af referat fra sidste møde 21/8 2018 
Referat godkendt 
 
Mødeleder Bjarne Dueholm 
Referent Trine Worm Nissen 

Beslutning    

2  Noget at gå hjem på: Når noget giver mening og vi gerne vil have et nyt 
ståsted 
 
Refereret kort sagsgang udvikling. 
 
Hvilke reaktioner har vi fået efter  

1. handicaprådsmødet 
2. fra landsorganisationerne 

 
DH forretningsudvalgsmøde den 13 september, hvor vi derefter forventer en 
tilbagemelding 
 
Landsforening Autisme orienterer hovedbestyrelsen og afventer DH top om 

 Bjarne og 
Trine 

  

https://docs.google.com/document/d/1sN-gi897eDWFsYK5e_GEWt7J18ngngN6gPydhwIIVpA/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/document/d/1Bf0WNK0HRoF9EWu4OEV35F0kkS-IQgVQjJXvZufPn8o


koordinering 
 
DH  forretningsudvalg holder møder omkring fremadrettet 
 
ADHD forening arbejder på rapporten og er rystet 
 
Sind - Knud Kristensen har reageret og taget afstand 
 
Scleroseforeningen hold nu k…. har ikke set noget lignende 
 
COPA  
 
Hjerneskadeforeningen lokalforening er rystet 
 
Hjernesagen Steffen følger op på skriv fra os 
Muskelsvindfonden afventer 
LEV afventer 
DHF lokalforening er rystet 
 
PTU lokalt møde uge 37 
 

3  Sagsfremstilling til dagsorden om ” diagnosesamfundet” 
 
Vi skal formulere en sagsfremstilling til dagsorden for det ekstraordinære 
handicaprådsmøde 3/10 
 
Jævnfør møde 23/8 hvor DH fremlagde oplægget Noget at gå hjem på, er det 
aftalt at Handicaprådet drøfter oplægget. Det er vigtigt for drøftelsen at oplæg 
og rapporterne er læst  igennem. Dette for at få en konstruktiv og fremadrettet 
debat. 
 
Forslag: 
● Rundt om bordet - Noget at gå hjem på, refleksioner og reaktioner 
● Hvordan får vi ændret ståstedet omkring både fysisk og psykisk 

funktionsnedsættelse 

 Bjarne og 
Trine 

  



● Hvordan arbejder vi fremadrettet med emnet, samarbejde og tillid 
 
 

4  Strategi fremadrettet:  
 

● kort repetition 
● mediedækning 

 
DH central FU møde 13/9, Bjarne og Trine rykker evt for svar den 20/9 
 
Hvis DH central udmelder samlet  
Spørge Sind + ADHD forening om de har cases der kan bruges 
Sikre sig at sagen er vandtæt 
Har vi selv nogen i skuffen som kan 
 
DH IBK afventer henvendelse fra evt pressen, medie 
 
DH IBK formulerer en halv til en hel side hvad vi reagerer på, hvad vi gerne vil 
fremadrettet. 
Det vil være stærkt hvis vi kan stå i sammen fysisk med landsformænd 
 
Formandskabet forbereder sig mentalt på møde med presse. 
 
Kristelig Dagblad, Herning Folkeblad 
Jyllandsposten,  
TV 2 
Pressemeddelse der styres 
 
 
 
 

 
 

Trine   

4  Orientering fra  formand, Underudvalg og øvrige bestyrelsesmedlemmer 
 

    



Formand: Orienterer 
Formandsmøde lørdag den 27 oktober i Viborg kl 10-16 - Bjarne rundsender 
materiale. Man skal melde sig til Bjarne. 
Den sidste tirsdag i august 2019, skal reserveres til dialogmøde DH region 
Midtjylland. 
 
Bjarne rundsender materiale til Orientering omkring arbejde i regionen. 
 
VISO konference i december - kan vi søge både §18 midler og aktivitetspuljen 
Trine og Bjarne deltagelse betales af handicapråd - vi søger til at alle fra DH 
kan komme med. 
 
Bjarne er repræsentant for DHF og PTU i DH IBK, her er der opbakning til 
arbejdet videre med diagnosesamfundet. 
 
Børne og Ungehandicapudvalg:  
Møde med skoleafd. (Birgit orienterer) 

- positivt møde, med ønske om at mødes igen for at udveksle erfaringer. 
Udvalget fik gode værktøjer med hjem, som vil blive formidlet ud i netværket 
og videre ned i BHOV 

- Positiv tilbagemelding på henvendelse omkring stillingsannonce, der kunne 
identificere enkelt elever på en skole 
 

Vedr ansøgning om puljemidler fra socialstyrelsen: (Birgit orienterer) 
- Bjarne, Birgit og Steffen arbejder med ansøgning omkring projekt med 

Borgervejlederfunktion i IBK. Der skal laves en interesseforening som tager 
afsæt i ansøgningen og puljemiddel beskrivelsen 

- Målet er at få hjælp til at forstå og agere i klagesystemet. 
- Projektet skal køre 3 år  

Der kan søges andre midler til at øges timetal fra 28 timer til 37 timer f.eks. 
 

Workshop Præstelundsskolen. 
- Katja er tovholder på workshop den 20 september 



 
Spisning (Janie) 

- Prioritere kommunikation 

5  Eventuelt: 
 
NB Birgit  husk tage foto af Janie og Hanne  
 
Hjertet Indvielse, Jannie måske 
 
Invitation og indbydelser 
 
Foreningsdag skulle vi deltage 
Frivilligbørs - 25/9 
Mette Frederiksen 13. sep Multisalen kongefløjen kl 12 
 

    

       

 
Kan bruges direkte til referat HUSK at gemme dagsorden og referat som PDF 
Man kan altid gå tilbage i historik for at finde tidligere version. 
Hvordan vil bilag fungere bedst for Janie? 
 
 
 


